
Ę4p4 GMINY
o/-JJl WĄPlELSK

pow]at Ąrpińskjv!ol ku.jawsko-pomorskie Protokól Nr III/17

z XXXVI sesji Ratiy Gminy Wąpielsk

odbytej w rlniu 28 lutego 2017 roku w godzinach 10:00- 13:50

ł. Gminnym ośrodku Kultury w Wąpielsku

obradom przewodniczył Tomasz Czajkowski - Przewodniczący Rady- Gminy Wąpielsk.

W Sesji udział brało 10 radnych. Lista obecności stanowi załącznik nr l do protokołu.

W Sesji brali udział: Wójt Gminy - Dariusz Górski, Sekretarz Gminy - Agnieszka Matyjasik,
Skarbnik Gminy Jolanta Rzeszot, Kierownik Biura Terenowego Kasy Rolniczego Ubezpieczenia
Społecznego _ Jacek Zająkała' Radny Rady Powiatu Rypińskiego - Piotr Czamecki. Kierownik
Samorządowego Zakładu Budżetowego _ Izabela Lew_andowska. Kierownik Gminnego ośrodka
Pomocy Społecznej Jolanta Szczepańska, Inspektor Ref'eratu lnlrastruktury Urzędu Gminy
Wąpielsk Marcin Rempuszewski' sołtysi" mieszkańcy wsi - lista obecności stanowią załącznlk
nr 2 do protokołu.

Ad. l.
Otwarcie obrad.

Tomasz Czajkow-ski - Przewodniczący Rady Gminy otworzył obrady XXXVI Sesji Rady Gminy i
powitał Kierownika KRUS w Rypinie. Radnego Rady Powiatu oraz stałych uczestników sesji.

Ad.2.

Przyjęcie porZądku obrad.

Tomasz Czajkowski - Przewodnicząc.v Rady Gminy przedstawił proponowany porządek obrad:

1 . Otr'varcie sesji i stwierdzenie quorum.

2. Przedstarł'ienie porządkuobrad.

3. Przyjęcie protokołu z XXXV sesji Rad-v Gminv w Wąpielsku.

4. Wystąpienie kierolvnika Kasy Rolniczego Ubezpieczenia Społecznego Placówki Terenowej
w'Rypinie.

5. Wystąpienie radnego Rady Powiatu Rypińskiego Piotra Czameckiego.

6. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę birdŻetową Gminy Wąpielsk na lok 2017.

7. Podjęcie uchwały Zmieniającej uch$.ałę w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy
Finansor.vej Gminy Wąpielsk ia lata 20L1-2027 '

8. Podjęcie ucl'rr,vały w sprawie okeślenia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz
Zapobiegania bezdomności zwterząt na terenie Gminy Wąpielsk na 2017 rok.

9. Podjęcie uchwały w sprawie prz"vjęcia sprawozdania Z wysokości średnich wynagrodzeń
nauczycieli na poszczególrrych stopniach awansu zawodowego w Szkołach i placówkach
prowadzonych przez Gminę Wąpielsk za rok 2016.

10. Podjęcie uchwały w sprawie projektll dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów
do nowego ustroju szkolnego.

11. Podjecie uchwały w sprawie przyjęcia regulaminów korzystania z Hali Spor1owej w
Radzikach DuŻych oraz Zespołu Boisk orlik w Wąpielsku.



12. Podjęcie uchwał.v w' sprawie zaciągnięcia poŹyczki długoterminowej z Wojewódzkiego
Funduszu ochron1' Środowiska i Gospoc1arki Wodnej w Toruniu z przeznaczeniem na
sfi nansowanie planor'vanego defi c1łu.

l3. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Lokalnego Programu Rewitalizacji na lata 2016-
Ż023'

1zł. Podjęcie uchwaĄ, r.v sprawie odwołania Skarbnika Gminy Wąpielsk.

l5. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Skarbnika Gminy Wąpielsk.

16. Sprar,rozdania i inlormacje:

a) Wójta Gminy Wąpielsk

b) Przewodniczącego Rady Gminy

17. Wolne wnioski

18. Zapgania i interpelacje.

19. Zakończenie sesji

Przewodniczący stwierdził, że na 14 radnych zgodnie z listą obecności w obradach uczestniczy 10
radnych. wobec czego istnieje wymagane quorum do podejmowania prawomocnych rrchwał.

Przewodniczący zap1tał czy radni zgłaszają p1tania.

Radny Henryk Saeler powiedział' Że ma zastrz'eżenia dotyczące zapisów w protokole. Radny złożył
wniosek lormalny o umieszczenie punktu dotyczącego podjęcia protokołu z poprzer]niej sesji na
dalsze miejsce porządku obrad. Zaproponował' Żeby było to po podjęciu uchr.vał.

Przewodniczący poddał pod głosowanie złożony wniosek fbrmalny.

Za przyjęciem wniosku głosowało 10 Radnych, głosów wstrzymujących i przeciwnych nie było.

Wniosek został jedno głośnie przyjęty.

Radna Danuta Duda zap1tała co z punktem 6 porządku obrad zawarlym w zaproszeniu na sesję tj'
Podjęcie uchwały w sprawie wyraŻenia zgody na udzielenie pomocy finansowej z przeznaczeniem
na dofinansowanie zakupu samochodu poŻamiczego wTaZ Z wyposażeniem dla Komendy
Powiatowej Państr.ł'owej Strazy Pozamej w Rypinie.

Przewodniczący odpowiedział' że ta sprawa zostanie uwzględniona w zmianach budŻetowych i nie
jest konieczne podejmowanie odrębnej uchwał'v.

Przew'odniczący poddał pod głosowanie przedstawiony porządek obrad ze zmianą.

10 radnych głosowało za przyjęciem porządku obrad. głosów przecir.mych i wstrzymujących nie
było. W rryniku głosowania j ednogłośne został przyjęty następujący porządek obrad:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.

2. Przedstarł.ienie porządku obrad.

3' Wystąpienie kierownika Kasy Rolniczego Ubezpieczenia Społecznego Placówki Terenowej
w Rlpinie.

4. Wystąpienie radnego Rady Powiatu Rypińskiego Piotra Czameckiego.

5. Podjęcie uchwały zmieniającej uch\ł'ałę budżetową Gminy Wąpielsk na rok 2017.

6. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy
Finansowej Gminy Wapielsk na Iata 2017 -2021 .

7. Podjęcie uchwały w sprawie określenia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz



9"

Zapobiegania bezdomności Zwierząt na terenie Gminy Wąpieisk na 201 7 rok.

Podjęcie uchwały w spraw,ie prz.vjęcia sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń
naucz1'cieli na poszczególnych stopniach arvansu zawodowego w szkołach i placór.vkach
prowadzclnych przez Gminę Wąpielsk za rok 2016.

Podjęcie uch\ł'ały w sprawie projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów
do nowego ustroju szkolnego.

10" Podjecie uchwały w sprawie przyjęcia regulaminów korzystania z Hali Sportowej rł'
Radzikach DuŻych oraz Zespołu Boisk orlik w Wąpielsku.

1 1 . Podjęcie uchwały rł.. sprawie zaciqgnięcia poŻyczki długoterminowej z Wojewódzkiego
Funduszu Ochrony Srodowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu z przeznaczeniem na
sfi nansowanie planowanego delicytu.

l2. Podjęcie uchwały w sprawie odwołania Skarbnika Gminy Wapielsk.

13. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Skarbnika Gminy Wąpielsk.

14. Przyjęcie protokoł'r z XXXV sesji Rady Gminy w Wąpielsku.

15. Sprawozdania i inlbrmacje:

a) Wójta Gminy Wąpielsk

b) Przewodniczącego Rady Gminy

16. Wolne wnioski

17. Zapl.tania i interpelacje.

18. Zakończen ie sesj i.

4d.3.

Wystąpienie kierownika Kasy Ro|niczego Ubezpieczenia Spo|ecznego Placówki Terenowej w
Rypinie.

Jacek Zająkała - Kierownik Kasy Rolniczego Ubezpieczenia Społecznego Placówki Terenowej w
Rypinie podziękował za zaproszenie na sesję Rady Gminy Wąpielsk. Dodał' ze poprzedni
kierownik Pan Dyler.ł'ski równieŻ pracuje w Placówce Terenor'vej w referacie ubezpieczeń.
Powiedział. że jeśli mieszkańcy będą mieli szczegółoł.e pytania to mogą zwróció się z nimi do
pracor'lników P1acówki KRUS '

Kierownik r.vyjaśnił, Że KRUS Zajmuje się ubezpieczeniami rolników: Są to ubezpieczenia
emer}'talno-rentowe oraz z tytułu w1'padkór1 chorobowe oraz macierzyńskie. Ubezpieczeniu może
podlegać rolnik lub domownik. Rolnik to osoba, która prowadzi działalność rolniczą na \łłasny
(achunek. Dodał. że nie musi byc w1aścicielem gruntu tylko np. dzierżaviić i zarządzać
gospodarstwem. MałŻonkowie równieŻ podlegają temu ubezpieczeniu. Domownik to osoba bliska
rolnikowi, która pozostaje z rolnikiem w gospodarstwie domowym lrrb jego sąsiedztwie i
jednocześnie pracuje na stałe w gospodarstwie.

Kierownik zrłrócił się takŻe z prośba o ubezpieczania domowników. gdyŻ np. z t1trrłu zasiłków
chorobowych lub wypadkowych nie jest moŹliwe ubezpieczenie wstecz. Ubezpieczenia są
obowiązkowe i dobrowolne. Dobrowolne są dla osób, które prowadzą działalność w gospodarstw-ie
ponizej 1 ha. Jeśli nie podlegają innemu ubezpieczenilt mogą dobrowolnię ubezpieczyć się w
KRUS. Rolnik. który prowadzi działalność rolniczą moŻe równieŹ prowadzić działalność
pozarolnicZą.

Kierownik zr.vrócił równieŻ uwagę, aby kaŻde zmiany zgłaszać do KRUS w terminie 14 dni.
Nowelizacja ustawy Zakłada' ze rolnik moŹe dorobić miesięcznie do wysokości minimalnego

8.



Wynagrodzenie o pracę tj. 2 000 zł blutto i tej kwoty przekoczyć nie moŻna. Wysokość składek
emer}.talnych wynoszi miesięcznie 10olo emerytury podstawowej tj.88zł/osobę. Wysokość stawek
zmienia się 'jeżeli powierzchnia gospodarstwa przekracza 50 lra.

Kierownik następnie przedstawił śrł.iadczenia. z których mogą korzystać osoby podlegające
ubezpieczeniu' Wśród świadczeń chorobowych i wypadkor.lych wyróŻnió moŻna:

. odszkodowanie (ednori:zowe) za loń uszczerbku 700 zł. śmięrć spowodowana wypadkiem
70 tys. zł;

. zasiłek chorobowy wypłacane w wysokości 10 zł dzierrnie, jeśli ubezpieczony jest
niezdolny do pracy przez okres minimum 30 dni, a maksymalnie 180 dni;

. przedłuŻony zasiłek chorobo\ły zasiłek chorobowy po upływ'ie 180 dni może byó
p(zedłuŻony o kolejne 360 dni. Jeśli ubezpieczony przeb)ĄVa w Centrum Rehabilitacji
Rolników (21 dni) to za ten okes zasiłek nie przysługuje;

. emel}.tury lł'chwili obecnej nadal obowiązuje wiek emer1talny 67 lat, osoby, które tego
wieku nie osiągnęĘ mogą ubiegać się o emel}.tulę częściową. od paŹdziemika nastąpi
zmiana wieku emer1.talnego z 67 na 65 lat dla męŻczyzn. Zaś na 60 lat dla kobiet. Aby
przejść na wcześniejszą emer1turę do końca tego roku naleŻy łącznie spełnić trzy warunki:

- wiek: 55 lat dla kobiet i 60 lat dla mężczyzn;

- 30 lat ubezpieczenia społecznego;

- zaprzestanie działalności rolnej (sprzedaz, wydzierżalł ienie);

. zasiłki pogrzebow'e w wysokości 1tys. zł;

. zasiłek macierzyński, wniosek naleŻy złoŻyć fzem z tlokumentacją' w}-nosi 1 000 zł i w
pierwszej kolejności przysługuje matce dziecka.

Kierownik powiedział. że KRUS to nie tylko ubezpieczenia. ale również działalność prewencyjna.
Powiedział, ze w rolnictwie jest nadal duzo wypadków. Zachęcał do stosowania zabezpieczeń. bo
Wtedy praca jest bezpieczniej sza. W ciągu ostatnich lat w rolnictw-ie było ok. 20 tys. wypadków
rocznie w tym 60-70 śmiertelnych. W ostatnim roku w naszym powiecie wypadków w rolnictwie
było 39. Swiadczenie pow1'padkowe przyznaje placówka KRUS we Włocławku. Kierownik dodał,
Że wśród wypadków najczęściej zdarzają się upadki.

Kierownik dodał. ze KRUS prowadzi również pogadanki w szkołach. W tym roku odbędzie się 15
edycja konkursu ,'Bezpieczne Gospodarstwo Rolne". W poprzednim roku wygrał rolnik z naszego
województwa. a główną nagrodą był ciągnik ZETOR. Zgłoszenia są przyjmorł'ane do 31 marca br.

Kierownik dodał równiez, Że najniŻsza Ienta i emer}.tua będzie wynosiła 1 000 zł, a od 1 malca
skłaclki ulegną podwyżSzeniu do klvoty 100 złlosobę, poniewaz wysokość skłaclki wynosi 10%
podstawow_ej emer}tury, czyli 1 000 zł. Kierownik pŹedstawił równieŻ ulotkę dotyczącą portalu
eKRUS i zachęcił do korzystania z niej, aby bez wychodzenia z domu dowiedzieć się wielu rzeczy.
Warunkiem' aby korzystać z portalu jest posiadanie adresu e_mail oraz ubezpieczenie w KRUS.
Wniosek jest bardzo prosty' moŻna go pobrać z placówki lub ze strony KRUS. Portal jest
oczyr,viście bezpłatny. Dodał równieŻ' ze pracownicy placówki słuŻą pomocą. Zaznaczył równieŻ,
Że osoby Ze zwolnieniami lekarskimi mogą wchodzić na piętro budynku. aby nie czekać w kolejce
do Biura obsługi Klienta.

Przewodniczący zapytał, co z ubezpieczeniem dzieci rolników, którzy w czerwcu kończą naukę w
szkole średniej, a np. dopiero w pździemiku rozpoczynają studia' Przez ten okres zostają w
zawieszeniu.

Kierownik ocipolvicdział, Że w tej chwili nie jest w stanie odpowiedzieć' ale Zorientuje Się w tym
temacie i udzieli odpowiedzi.



Przewodniczący podziękow-al Kierorł,nikor,vi za udział w sesji i zap1_'tał" czy sąjeszcze pytania.

Radny Stanisław Więcłaił.ski zap1'tał ile lat musi mieć przepracowanych tolnik. ab1' otrzymać
emer}turę.

Kierownik odpowiedział' Że 25 laI. Dodał. Źe r,i,' celu uz.vskania szczegółowych in1brnracji naleŻy
kontaktolvaó się z osobami zajniującymi się ubezpieczeniami społecznvm.

Radny Wojciech Rutkowski zap1tal. czy dziecko, które ukończy szkołę średnią i pomaga w
prowadzeniu gospodarstwa powirLrro być ubezpieczone.

Kierownik odpowiedział. Że tak. jako domownik.

Andrzej Murawski - Delegat Izby Rolniczej powiedział' Że z przekazanych informacj i wynika, Że
na 4O-letni okres ubezpieczenia nie ma co liczyć.

Kierownik polłiedzial. Że na razje nie ma o t)m mo\Ąa.

Przew-odniczący podziękował Kierownikowi Placówki Terenowej KRUS za przekazane informacj e.

4d.4.

Wystąpienie Radnego Rady Powiatu Rypińskiego Piotra Czarneckiego.

Radny Rady Pow'iatu Rypińskiego Piotr Czamecki powiedział: ,.Szanowny Panie Przewodniczący'
Panie Wójcie. Szanowni Państwo Radni oraz zaploszeni goście. Serdecznie dziękuje za ujęcie w
porządkrr obrad mojego sprawozdania z zadń realizowanych przez powiat rypiński na terenie
naszej gmin1'. Na wstępie chciałem odnieść się do rłydarzeń. które dzisiaj są juŻ histodą, ale miały
znaczący wpływ na to' co dzisiaj dzieje się w naszej gminie za Sprawą Samorządu powiatowego.
Myślę' że warto jest przypomnieć sobie jedną z letnich sesji w 2015 roku, kiedy to Radni
zobligowali mnie do podjęcia starań zmierzających do realizacji kluczow'ej z punktu widzenia
mieszkańców naszej gminy i powiatu inwestycji drogowej - przebudowy drogi poi.viatowej relacji
Rypin - Szafamia na odcinku Wąpielsk _ Plebanka. Na tamtej sesji obiecałem Radnym, że podejmę
wszelkie moŻliwe starania tak' aby ta inwestycja powstała. Dzisiaj mogę śmiało powiedzieć:
szanovmi Państwo meldlrje wykonanie zadania. Jestem usatyslakcj onowany terminem' w jakim
udało nam się przeprowadzić wszelkie niezbędne procedury oraz wewnętlzne uzgodnienia między
naszymi samorządami. oczywiście nie lvszystko szło w tej sprawie tak, jak bym sobie lego życzył.
Wiecie Państw'o, Że były osoby. które kwestionowały sęnsowność tej inwestycji, a wręcz
in1brmowały opinię publiczną W swoich wystąpieniach, Że ta inwestycja nie ma szans na realizację.
Do dzisiaj nie mogę pogodzić się z próba Storpędowania tej inw.estycji na ostatniej prostej i
nie1blmalnym wnioskiem oraz dyskusją o moŹliwości przeniesienia środków na inną drogę. To
ocz}'wiście dzisiaj historia i mam nadzieję. że rólvnież te osoby juŻ po lealizacji inwestycji pokuszą
się o r,vewnętrzną refleksję i przyznĄą' Że się myliły. Szanowni PańStwo wiecie dokładnie, Że do
końca byłem ostroŻny w komentowaniu tego. jak inwestycja będzie r.vyglądała i w j akiej lormie
Zostanie przepror.vadzona i zrealizowana. Dzisiaj już z całą odpowiedzialnością chciałem Państwu
przedstawić kilka kluczowych załoŻen. na podstawie których nasza droga zostanie przebudowana:

dlugośc przebudo\Ą ) \Ą anego odcinia drosi - 4o52 mb:
' szerokość drogi _ 5'5 metral

szerokośó pasów ruchu 2'7 5 meIra:
szerokość chodników 2.0 metry:
szerokość zjazdólv drogowych 4,0 metryl

_ długość wybudowanych chodnikó'"v _ 4050 mb;
pobocze: wzmocnione obustronnie na szer. 0,5 m

- frezowanie nawierzchni jezdni w miejscach skoleinowanych;
wykonanie bitumicznej V/arstwy wyrównawczej Z betonu asfaltowego 4 cm;

_ wykonanie wa"rstwy ścieralnej z betonu asfaltowego 4 cm całym odcin-triu drogi;
wzmocnienie nawierzchni geosiatką na styku starej i nonej nar,vierzchni o szer. 2.0 m;
montaŻ oznakowania pionowego szt. 37;



_ montaŹ Znaku akt)'$nego przejście dla pieszych kpl 2:
_ oświetlenie prz.v przejściach dla pieszych zasilanych energią słoneczną i wiatrolvą kpl. 5;

- bariery ochronne skajne 134 mb;
poręcze ochronne zlbezpieczĄące ruch pieszy 40 mb:

- wykonanic oznakowania poziomego tj. linie na trasie. skrzyŹowaniach i przejściach dla pieszych;
wycinka drzerł' wraz z usunięciem i wywozem karpiny _ szt.270:

_ urządzenia wyposaŹenia technicznego drogi tj. odu'odnienie _ ściek podchodnikowy z
prefabrykowanych elementów' betonowych (kory'tkowy) 1 95 mb.

Szanowni Państwo długo czekaliśmy na ten moment. Inwestycja jest przygotowana i przemyślana,
a załoŻenta, na podstawie któr1,ch będzie realizowana pozwalają nam ze spokojem czekać na wynik
końcowy. Cieszę się. ze podczas tr'wania kadencji, w której mam ogromny Zaszcz'Ą reprezentorł'ać
naszą gminę w Radzie Powiatu udaje się ztealizować jedną z największych inwestycji drogowych
w historii naszego powiatu i gminy. W tym miejscu chciałem serdecznie podziękować wszystkim,
którzy przyczynili się do tego sukcesu: Serdecznie dziękuję Panu Wojewodzie Mikołajowi
Bogdanowiczowi to dzięki dofinansowaniu z Urzędu Wojewódzkiego mogliśmy rozpocząó tę

inwestycję. Serdęcznie dziękuję Panu Burmistrzowi Pawłowi Grzybowskiemu za koleŻeńskie
wsparcie i ceme rady. Serdęcznie dziękuję Zarządowi Powiatu Rypińskiemu na czele z Panem
Starostą Zbigniewem Zgórzyńskim oraz wszystkim Radnym Powiatu Rypińskiego. Serdęcznie
dziękuję samorządowcom z gminy Wąpielsk niezaleŻnie od tirnłcji pełnionej w naszym
samorządzie. Serdecznie dziękrrję Zarządowi Dróg Powiatowych w Rypinie na czele z Panią
d1rektor Iwoną Trojanowską Za splawne przeprowadzenie wszystkich niezbędnych procedur."

Dodał, Że wykonawcą drogi będzie firma Skanska. Umowa została podpisana 22 lutego br, zaś
24 lutego został przekazany plac budowy. Poinlormował równieŻ' Że jest w stałym kontakcie z
przedstawicielami w1_konawcy. Prace rozpoczną się od usunięcia drzew i karpi.

Radny podziękował równiez za środki przekazane przez Gminę na realizacje tej inwestycji'
Podkreślił jak wazny jest ten wkład. Dodał, że cena kosztorysowa była znacznie wyŻsza i wynosiła
4,7 m|n zł' po przetalgu wynosi 2,9 mln zł. Dodał, że oszczędności są znacznę. Zaproponował' aby
środki te zostały zabezpieczone, wtedy być moŻe jeszcze jedna droga moŻe zostać 'wyremontowana'

Dodał' Że nowe drogi będą budowane, gdy istniejąca siatka zostanie naprawiona. Wzr:Żne są bieŻące
ręmonty istniejących dróg.

Przewodniczący podziękował Radnemu za przybycte na sesję i wystąpienie.

Radny Flenryk Saeler powiedział, że trzyma Radnego Powiatu za słowo. Dodał, ze ta droga była
najwaŻniejsza oraz że wspierał go jak tylko mógł. Powiedział równieŻ, że Radrry Powiatu stanął na

wysokości zadania. Poprosił również o przekazanie jego słów w Starostwie. Radny powiedział
równieŻ' że zostały oszczędności z tej drogi' to są za małe środki. aby ruszyć z budową drogi od
podstaw, ale moŻna je zainwestować w inrrą drogę, np. lv kierunku Ruszkowa czy Radzik. Rady
poprosił Radnych Rady Gminy Wąpielsk, aby te środki zostały w naszej Gminie. Dodał' że naleŻy
zrobić wszystko' aby tak się stało.

Radna Danuta Drrda zap1'tała, cz1 Pbrłiat ma jakieś propozycje na wykorzystanie tych środków i
cZy jest szansa na remont drogi Wąpielsk-Radziki DuŻe.

Radny Powiatu powiedział. ze był ostroŻny co do rłypoł'iedzi na temat drogi Wąpielsk-Plebanka i
teraz teŻ jest ostloŻny. Dodał' że jeżeli będą środki i wola Rady na partycypację w koszcie budowy
drogi, to jest szansa na remont kolejnej drogi powiatorł'ej ' Radny Powiatu powiedział, Że uważa, Że

Skanska zrobi to szybko i Że jeszcze w tym roku udałoby się zrealizować kolejną inwestycję'
Najwa:Żniejsze, Że jest sygnał i wola działania w' tym kierunku. Będzie to albo remont. albo
przebudorł'a drogi, ale niech ocenito Zarząd Dróg Powiatowych

Radny Hemyk SŹeler zaproponował, abyśmy długo nie czekali i dodał' aby Zarząd Dróg
Powiatowych podał propozycję, a Rada Gminy ja przegłosuje.



Radny Stanisław Więcłar'vski poprosił Radnego Powiatu o ..trzymanie ręki na pulsie''. bo cena za
budowę takiego odcinka drogijest niska i obarł.ia się' Że moŻe to rzutować najej jakości.

Radny Powiatu powiedział, Że dla takiej 1lrm:' jak Skanska jest to bardzo krótki odcinek. w tym
przypadku to nie cena będzie świadczyła o jakości. Dodal równieŻ" Ze sama marka firmy
gwarantuje dobrą jakość drogi. Nadmienił, Źe jest w stałym kontakcie z nadzorem i wykonawcą.
Ma na to pozwolenie Starosty i będzie tych spraw doglądał od Strony inwestora. Dodał, że
ewentualne uwagi będzie kierował dalej, aby nie poszło to w Złym kierunku.

Przewodniczący podziękował Radnemu Powiatu za zaangaŻowanie i dodał' Żejest to inwestycja dla
nas wszystkich.

Radny Adam Jabłoński odniósł się do wypowiedzi Radnego Powiatu i powiedział, Że to przykrę. że
ktoś przy staraniach o budowę tej drogi przęszkadzał.

Przewodniczący polecił Radnemu Adamowi Jabłońskiemu wgląd do wcześniejs4'ch protokołów.
bo tam jest wszystko napisane.

Radny Andrzej By.tner zap1tał, czy chodnik będzie na całej długości drogi?

Radny Powiatu odpowiedział, że długość całej drogi wynosi 4 950 metrów, zaś chodnik będzie na
długości 4 050 metrów.

Przewodniczący podziękował Radnemu Powiatu za przekazane informacj e.

Ad. 5.

Podjęcie uchwaĘ zmieniającej uchwalę budżetową Gminy Wąpielsk na rok 20l7.

Skarbnik Gminy poinformowała, że załoŻoue zostały nowe paragrĄ oraz że zwiększono plan
dochodów i wydatków. Zmniejszenie planu dochodów na wpł1.wach z opłal za korzystanie z
wychowania przedszkolnego ze względu na przeniesienie tych dochodów na rachunki dochodów
własnych szkół o 15 .tys. zł . ZałoŻolo plan dochodów w związku z otrzymaną promesą udzielenia
dotacji przez WFOSiGW w Toruniu na przedsięr.vzięcie Sadzimy drzew-a' krzewy i kwiaty w
Gminie Wąpielsk o 9,6 tys. zł oraz załoŻono p1an dochodów w związku z przyznanym przez
WFoSiGW w Toruniu doflnansowaniem konkursów ękologicznych pn. ''Mój Piękny ogród'', ..Moja
Piękna Zagroda'' i '.Przyroda i natura w Gminie Wąpielsk'' o 3 tys' zł. Kilka zmian zaplanowano
również w inwestycjach:

. zwiększenie planu wydatków na inwestycji pn. ''Termomodemizacja bloku komtrnalnego'' o
kwotę 2l0 tys. zł,

. założono plan wydatków na inwestycję pn. ,,Zakup centrali telefonicznej'' 7 tys. zł,

. załoŻono plan wydatków na inrł.estycję pn. ,,Dofinansowanie zakupu samochodu
straŻackiego dla Komendy Powiatowej Państwolvej StraŻy PoŻamej'' 10 tys. zł'

. zwiększono plan wydatków na inw'estycję pn. ..Termomodemizacja budynku świetlicy
(dawnej straŻnicy oSP) w Półwieku Małym'' o kwotę 10 tys. zł

Skarbnik Gminy dodała, że przesunięcia Są wykonane z oszczędności na drodze Plabanka_
Wąpielsk' powiedziała równieŹ, że są przesunięcia w planie dochodów dot. subw_encj i ogólnej dla
jednostek samorządu ter1torialnego zmniejszenie o 134 tys. zł . Dodała. że łącznte z oszczędności
zabrane jest 3 74 t1 s. zl.

Radna Danuta Duda zap1tała, czym spowodowana jest Zmiana dotycząca termomodemizacji bloku
komunalnego?

Skarbnik Gminy odpowie działa' Że inwestycja bvła założona w budzecie, jednak audy.t wykazał' Że
konieczne jest docieplenie brrdynku i w1miana c.o (grzejniki t przyłącza)' koszt tej inwestycji



wyniesie 458 700 tys. zł.

Mieszkaniec bklku komr-rr-ralnego Patryk Łaszewski powiedział. że on moŻe wypowiedzieć się na
temat tego bloku. Powiedział. że w' zasadzie w tym bloku nie było żadnych remontów_. Piece zostały'
wymienione dopiero po tym' jak stare w zasadzie się rozleciały. Instalacja c.o' jest w bardzo złym
stanie. Przekroje rur są bardzo małe, bo jest to instalacja 30-letnia, a piony i grzejniki są
zakamienione. Pieniądze na ogrzewanie są częściowo \łyrzucone w błoto, bo w bloku nie ma
praw'idłowego przepłpłu. Najbardziej odczuwają do mieszkańcy mieszkań szcz}tow]ch. Dodał. Że
nie są w stanie prawidłor,vo tyclr rnieszkań dogrzać ' Powiedział' że nie ma co tego remontować' bo i
tak długo to nie podziała. W Urzędzie Gminy przekroje nrr są większe. Dodał' Że LlwaŻa. że z
oszczędności na ogrzerł'aniu uda się przepr'owadzić tę inwestycję. Powiedział, że rocznie udałoby
się zaoszczędzić 19 tys. zł, a Iata kIed).tu wynosiłaby 3ó tys. zł. Zaznaczył równiez' ze 30% kredytu
jest umarzalne. Mieszkaniec dodał. Źe poŻyczka Zostanie zaciągnięta w ramach programu
EkoGmina, a łączna kwota umorzenia wyniesie l00 tys. zł, zaś wartość odsetek ok. 70 tys. zł.
Porł'iedział, że kwota ta Zostanie rozłożona na 10 lat.

Radny Hen-rak SŻeler powiedział, Że te pieniądze, które zaoszczędziliśmy na drodze muszą ZoStać.

Przewodniczący powiedział' że jeśli nie będziemy mieli zabezpieczonych środków to Pow_iat się
wycola.

Wójt Gminy powiedział, Że ważne' Że chcemy dofinansować. inwestycję drogową, a nieważne z
jakich środków. Na drodze pow-iatowej mamy 700 tys' zł oszczędności, na szkołach podstawow}'ch
165 tys. zł, na bloku teŹ będą oszczędności. Zaznaczył. że będziemy mogli dofinansować
powiatową inwestycję drogową z innych środków.

Radny Euzebiusz Łapkiewicz zap1'tał skoro jest tak cięŻko to dlaczego będzie przeprowadzona
temomodemizacja remizy oSP r.v Wąpielsku, a nie bloku mieszkalnego.

Wójt odpowiedział, Że w ramach ogłoszonych konkrrrsów na tetmomodemizację nie mozna było
Zgłaszać budynków mieszkalnych.

Patryk Łaszewski powiedział' Że inne poŻyczki Z WFoŚiGW są umarzalne w 2O-25%o. zaś
EkoGmina to specjalny plogram na termomodemizację budynków mieszkalnych.

Marcin Rempuszewski Inspektor Referatu Infrastruktury Urzędu Gminy Wąpielsk powiedział, ze
EkoGmina to specjalna plogram na tetmomodernizację budynków' przeznaczonych na cele
mieszkalne. Dodał, Że umorzenie wynosi 30%. MoŻlir.ve jest zaciągnięcie poŻyczki np. na 3 lata Z
okresem karencj i 3 miesiące.

Przewodniczący powiedział. Że aby część poŻyczki została umorzona trzeba spełnió określone
wartnki. a jej oprocentorł.anie wynosi nie mniej niż 3 p. p'

Marcin Rempuszewski odpowiedział, Że zavłsze ftzeba spełnić jakieś warunki.

Radna Danuta Duda zaproponowała, aby Zostawić infbrmację dla powiatu, Źe środki mamy
zabezpteczone np. z drogi na Bielawki.

Wójt odpowiedział. Że Iam nie mamy jeszcze zakonczonych prac przetargowych. Dodał, Że
możemy zadeklarować, Że zaoszczędzoną kwotę przeznacZymy na kolejne inw-estycje drogowe.

Radny Stanisław Więcławski pow'iedział, że bez kredytu za daleko nie zajedziemy, a skoro Wójt
obiecuje. ze te śroclki będą zarezer'wowane to niech tak będzie.

Wójt pow-iedział, Że Gmina partycypuje w koszcie budowy drogi powiatowej Wapielsk _Plebanka'
Zaś Powiat w koszcie budowy drogi przez Bielawki. Zaznaczył, Że z róŻnicy moŹe również zostać
jakaś suma pieniędzy, które będzie mozna prz eznaczyć na drogi porłiatowe'

Przewodniczący zap'1ał, czy Radni zgłaszają uwagi. Uwag nie było' wobec czego Przervodniczący
zarządz1ł głosowanie.



Sekretarz Gminy powiedziała. ż'e Zgodnie Z kartą nauczyciela Raclni zoborł,iązani są clo
analizowania wysokości średnich r.rynagrodzeń nauczycieli. Dodała. że sprawozdanie zostało
sporządzone i przekazane do Rlo. Powiedziała' Że średnie wynagrodzenie nauczyciela staŻysty
wynosiło 2 717 .59 zł. naucz1'ciela kontrŃtolvego 3 01 6"52 zł. nauczyciela miarrclwanego
3 913.33 zł. naucz1'ciela dvplomowanego 5 000,37 zł. Dodała' ze dopłacamy łącznie 20 184.60 zł
do wynagrodzenia nauczycieli. Zaznaczyła równieŹ. ze trwaj ą konsultacje dotyczące moŻliwości
zr,viększenia zakesu zadń nar'rczycieli. Powiedziała. Że łączne wydatki poniesione na
wynagrodzenia dla narrczycieli w 2016 roku wynoszą: 18 909.12 zł dla nauczycieli stazystów (za
okes od września do grudnia), 49 478,62 zł dla nauczycieli kontraktowych. 1 155 671.39 zł dla
nauczvcieli mianowanych. 1 373 610,79 zł dla nauczycieli dyplomowanych.

Przewodniczący zap1Ąał czy Radni zgłaszają uwagi. Uwag nie było.

Przewodniczący odcz1tał treśó uchwały l' zarządz|ł głosowanie.

Za przyjęctem uchwały głosowało 10 Radnych, głosów- przeciwnych i wstrzymujących się nie było.

Uchwala nr XXXVIA84/17 Rady Gminy Wąpielsk z dnia 28 lutego 2017 w sprawie prz-v.jęcia
sprawozdania z wysokości średnich llynagrodzeń naucrycieli na poszczególnych stopniach
awansu zawodow€go w szkołach i placówkach prowadzonych przez Gminę Wąpielsk za rok
2016 zostala podjęta jednogłośnie.

4d.9.

Podjęcie uchwaĘ'w sprawie projektu dostosowania sieci szkól podstawowych i gimnazjów do
nowego ustroju szkolnego.

Sekletarz Gminy powiedziała, że stosownie do art. 206 ustawy z dnia 14 grudnia 2016 r. Przepisy
wprowadzające ustawę _ Prawo oświatowe, Rada Gminy podejmuje uchwałę w sprawie projektu
dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego' Podejmując
uchlvałę' organ prowadzący dąży do tego. aby ośmioletnie szkoły podstawowe były szkołami o
pełnej strukturze organizacyjnej' funkcjonującymi w jednym budynku lub w jego bliskiej
odległości. Dodała, że projekt uchwały był wstępnie konsultowany z Kuratorium oświaty.
Wyjaśniła, że proponujemy, aby sieó szkól pozostała w niezmienionym kształcie, bo jest to
uzasadnione. Dodała' że w projekcie określono miejscorł'ości. bo do tej pory był to Zapis ,.teren
gminy Wąpielsk'' oraz doprecyzowano nazwy szkół.

Przewodniczący zapy'tał, jak łygląda syuacja z zatrudnieniem nauczycieli.

Sekretarz Gminy odpolviedziała. Że dyrektorzy szkół nad tym pracują. ale nie przewiduje się
zwoInień.

Radny Henryk Saeler powiedzi ał' Że to bardzo waŻnę, Że zwolnień nie będzie.

Przewodniczący zapytał czy Radni zgłaszają uwagi' Uwag nie było.

Przer.l odn iczac; odczyal treść uchrłaly i ztządzil glosowanie.

Za przyjęciem uchwały głosowało 10 Radnych. głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.

Uchwala nr XXXVI/185/17 Rady Gminy w Wąpielsku z dnia 28 lutego 2017 w sprawie
projektu dostosowania sieci szkól podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego
została podięta iednoglośnie.

Przewodniczący zarządzil l0 minut przerwy.



Za przyjęciem uchwały' głosowało 10 Radn-vch, głosór,v przecilłn'vclr i r'vstrzvmujących się nie było.

Uchwała Nr XX'\VI/18l/l7 Rady Gminy lv Wąpie|sku z dnia 28 lutego 2017 r. zmieniająca
Uchwalę Nr XXXIII/165/I6 Rady Gminy w Wąpielsku z dnia 28 grudnia 20l6 roku w sprarvie
uchwal€nia budżetu nd 2017 rok zostala przyjęta jednogłośnie.

Ad.6.

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwalę w sprawie zmiany Wieloletniej Prognory Finansorr ej
Gminy Wąpielsk na lata 2017 -2027.

Skarbnik Gminy wyjaśniła, Że zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansow'ej wynikają z
przedstawionych zmian.

Przewodniczący zap1ĄaŁ czy Radni zgłaszają lrwagi. Uwag nie było.

Przewodniczący odczyał treść uchwały i zarządz1ł głosowanie.

Za przyjęciem uchwały głosorł'ało 10 Radnych, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.

Uchwala Nr XXXVI/182/17 Rady Gminy w Wąpielsku z dnia 28 lutego 2017 roku zmieniająca
Uchwalę Nr Yl22/ll Rady Gminy w Wąpielsku w sprawie uchwal€nia Wieloletniej Prognozy
Finansowej Gminy Wąpie|sk na lata 2017 - 2027 zostala podjęta jednoglośnie.

Ad.7.

Podjęcie uchwaĘ w sprawie określenia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Wąpielsk na 2017 rok.

Przewodniczacy powiedział, że Radni otrzymali projekt Proglamu.

Patryk Łaszew'ski - pracownik Urzędu Gminy wyjaśnił. że Gmina jest zobligolł.ana do
przedstawienia raz do roku Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania
bezdomności zwierząl. Dodał' Że rł'tym roku miała miejsce zmiana schroniska. Powiedział, Że w
poprzednim roku psy były wyłapywane, przewozone do schroniska i zostawały tam praktycznie
doŻywotnio. W poprzednim roku koszt utrzymania miejsca i psów rłyniósł ok. 20 tys. W obecnym
schlonisku jest zupełnie inaczej. tu procedury adopcyjne faktycznie działĄą. Schronisko ma swoja
Stronę intemetową oraz wolontariuszy. Zasada jest taka' że jezeli p'ies pozostaje lv schronisku pół
roku to przechodzi na jego własność. a Gmina nie ponosi juz kosau jego utrzymania. Dodał, ze
Program ZoStał zaakceptowany przez Polviatowego Lekarza Weterynarii.

Przewodniczący Zapylał ez'y Radni zgłaszają uwagi. Urvag nie było.

Przewotlniczący odcz}tał treść uchwały i zarządził głosowanie.

Za przyjęciem uchwały głosoł'ało 10 Radnych. głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.

Uchuala Nr XXXVL/t83/l7 Rad5 Gminv Wąpielsk z dnia 28 lutego 20l7 roku w sprawie
określenia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności
zwierząt na t€renie Gminy Wąpie|sk na 2017 rok Zostala podjęta jednogłośnie.

Ad.8.

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń
nauczycieli na poszcz€gólnych stopniach awansu zawodowego w szkołach i placówkach
prowadzonych przez Gminę Wąpielsk za rok 201ó.

Przewodniczący powiedział, że Radni otrzymali sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń
nauczvcieli.



Ad. 10.

Podjecie uchwaĘ w sprawie prz-vjęcia regulaminów korrystania z Hali Sportowej w
Radzikach DuĄ'ch oraz Zespołu Boisk or|ik w Wąpielsku.

Radny Wojciech Rutkowski zaproponow_ał. ab1,' punktach dotyczących przeznaczeniahali sportowej
oraz zespołu boisk sportowych na realizację zadań w zakresie wychowania fizycznego dla dzieci i
młodziezy znalazł się zapis ,.rrczących się w szkołach i przedszkolach dla których organem
prowadzącym jest Gmina Wąpielsk'', a nie jak w projekcie 

'.dla dzieci i młodziezy uczacych się
Zespole Szkolno-Przedszkolnym w Radzikach Dużych od poniedziałku do piątku. w godzinach od
8:00 do 15:00" w przypadku hali oraz,.dla dzieci i młodzieŻy uczących się w Szkole Podstawowej
w Wąpielsku od poniedziałku do piątku. w godzinach od 8:00 do 15:00'' w przypadku zespołu boisk

'.orlik" w Wąpielsku.

Sekretarz Gminy odpowiedziała. Że moŻe to zostać zmienione. Dodała równieŻ' Że regulaminy
określają zasady i tr,vb korzystania z Hali Sportowej w Radzikach DuŻych i Zespołu Boisk orlik w
Wąpielsku, natomiast warunki odpłatności za korzvstanie z hai Zostaną określone w odrębnym
zarządzeniłl'

Radny Henryk Szteler powiedział, Że to jest nasza Gmina i nasza młodzieŻ. Dodał. Że uważa. Że
opłaty od mieszkańców naszej Gminy nie powinny byÓ pobierane. Hala przecież i tak funkcjonuje.

Przewodniczącv powiedział. że do tematu odpłatności za korzystanie zhali jeszcze rłrócimy.

Wójt powiedział, Że wcześniej korzystanie z hali było odpłatne dla wszystkich. Dodał, żejak został
Wójtem to miesiono odpłatność dla osób do 18 roku żl1cia. Zaznaczył' Że młodzieŻ szkolna
zostanie zwolniona z opłat.

Seketarz Gminy powiedziała, ze najpierw muszą byó uchwalone regulaminy. a póżniej zajmiemy
się odpłatnością za korzystanie z hali' Dodała, Że obecnie Zajmuje się tym Pan Niedbalski, który
czLrwa nad stanem bezpieczeństwa w trakcie korzystania z hali.

Radny Adam Jabłoński poWiedział, Że waŻne. aby posiadał odpowiednie uprawnienia.

Radny Henryk SŻeler pow'iedział' że w kwestii odpłatności jeszcze ."vrócimy do tematu.

Przewodniczący zap',tał czy Radni zgłaszają urł'agi. Uwag nie było.

Przewodnicząc1' odcz}tał tleść uchwały i zarządz|1 głosowanie.

Za przy1ęctem uchr.vały głosowało l0 Radnych. głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.

Uchwała Nr XXXVI/186/17 Rady Gminy Wąpielsk z dnia 28 lutego 2017 r. w sprawie
przyjęcia regulaminów korzystania z Hali Sportowej w Radzikach DuĄch oraz Zespołu Boisk
orlik w Wąpielsku została podjęta jednogłośnie.

Ad. 11.

Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczlci dlugoterminowej z Wojelvódzkiego
Fun<luszu Ochrony Środolviska i Gospodarki Wodnej w Toruniu z przeznaczeniem na
sfi nansowanie planowanego defi cytu.

Przewodniczący dodał, ze sprawa dotyczy termomodernizacji bloku i powiedział. Że wpłynęła do
niego prośba by poddać pod głosor.vanie możliwość przeanalizowania tej sprarły na posiedzeniu
Komisji Budżetu i Finansólv oraz Komisji Gospodarczej i dopiero później podjęcie uchwały.
Powiedział. Źe wpłynął do niego wniosek formalny' aby temat wrócił jeszcze do Komisji, a
następnie w krótkirn terminie wróci na sesję.

Wójt powiedział, ze będzie to równor.vaŹne z w}'rzuceniem inwestycji, bo póŹniej może nie być
pieniędzy na udzie1enie pozyczki na ten cel.



Radny Dariusz Krajervski polviedział. Że zmian'v br'LdŹetowe został1,' jtLŻ prz,ljęte.

Skarbnik Gminy por'viedziała. ze jest to tylko zr.viększenie na inrł'estvcji.

Radny Wojcicch Rutkowski powiedział. Że temat jest dobrze znany. Był omawian1 na
posiedzeniach Komisji Rady Gmin1'i nic rozumie dzisiejszego zachowania. Dodał, Źe mieszkańcv
bloku są rnieszkańcami naszej Gmin;l.

Przewodnicząc),' zarządził głosowanie nad złoŻonym wnioskiem tbrmalnym o przesunięcie sprawy
do Komisji Gospodarczej i Finar-rsowej. a następnie powrót spraw1 na sesję'

Za przvjęciem wniosku głosowało 4 Radnych. 5 Radnych było przeciwnych, od głosu wstrzymał
się l Radn1''. Wniosek został odrzucon}'.

Przewodniczący zap1Ąał czy Radni zgłaszają ur.vagi. Uwag nie było.

Przewodniczący odcz1tał treść uchwały i zarządzlł głosowanie.

Za przyjęciem uch\łały głosowało 6 Radnych, głosów przeciwnych nie by1o, od głosu wstrzymało
się 4 Radnych.

Uchwala nr XXXVl/l87/l7 Rady Gminy Wąpielsk z dnia 28 lutego 2011 w sprawie
zaciągnięcia poĄ'czki dlugoterminowej z Wojewódzkiego Funduszu ochrony Środowiska i
Gospodarki Wodnej w Toruniu z przeznaczeniem na sfinansowanie planowanego deficytu
została podjęta większością głosów.

Ad. 12.

Podjęcie uchwały rv sprawie odwołania Skarbnika Gminy Wąpielsk.

Przewodniczący powiedział. że Pani Jolanta Rzeszot złoży*ła wniosek do Wójta o przesunięcie do
innej jcdnostki samorządowej. Wójt natomiast złoŻył wniosek do Rady' Gminy o odwołanie
Skarbnika Gmin1,'Wąpielsk z dniem 15 marca 20l7 roku. Przewodniczący odcz1.tał pismo złożone
przez Wójta Gminy Wąpielsk dot;-czące odwołania skarbnika Gminy Wąpielsk.

Przewodnicząc,v odcztał treść uchwały t zavądził głosowanie.

przyjęciem rrchwały głosowało 9 Radnych. głosów przecirrł-rych nie było. od głosu wstrzymał
1 Radny.

Uchwała Nr XXXVI/188/17 Rady Gminy Wąpielsk z dnia 28 lutego 2017 roku w sprarvie
odwołania skarbnika Gminy Wąpielsk została podjęta większością glosów.

Radni podziękowali Skarbnik Gminy za współpracę i nręczyli jej bukiet klviatów.

Skarbnik Gminy podziękor.vała za dotychczasową współpracę. Pow'iedziała. że była to jej pierwsza
praca w samorządzie gminnym. Dodała, Że wy'niesie stąd nowe doświadczenia. które z pewnością
przydadzą się jej w przyszłej pracy.

Wójt powiedział' że Skarbnik Gminy nadal pracuje. a pożegnanie odbędzie się lv Urzędzie Gminy.

Radny Herrryk Szteler powiedział. Że miał częsty kontakt ze Skarbnik Gminy. Dodał' że podziwia ją
za jej dotychczasową pracę, bo przecieŻ nie miała łatwo w Urzędzie. Poprosił równicż, aby
Skarbnik Gminy miło ich wspominała.

Radny Adam Jabłoński pow_iedział. Że pracownicy, którzy wcześniej stracili pracę mają teraz
dobrych. poukładanych pracodawców i Skarbnik Gminy rór.vnieŹ tego Życzy.

Za
się



Ad. 13.

Podjęcie uchwaĘ w sprawie porvoIania Skarbnika Gminy Wąpielsk.

Przerł.odniczący odczytał wniosek Wójta Gminy Wąpielsk o powołanie Pani Barbary Suchockiej na
Skarbnika Gminy Wąpielsk z dniem l6 marca 2017 roku.

Wójt przedstawił Panią Barbarę Suchocką' powiedział. Że pracuje w Urzędzie Gminy i Miasta
Jabłonowo-Pomorskie i poprosił ją o przedstaw_ienie kilku inlormacj i na jej temat.

Benbara Suchocka powiedziała. ze posiada 29-1etnie doświadczenie zawodowe. Ptzez 22 lata
pracowała w duŻym przedsiębiorstw'ie w Brodnicy' gdzie zaj mowała się prowadzeniem rachunkólv
walutorłYch, zakupem i sprzedażą walrrt' rozliczaniem inwestycji produkcyjnych.
od 1 stycznia 2010 roku pracuje w Urzędzte Miasta i Gminy Jabłonowo-Pomorskie. W latach
2014-20L5 powierzono jej obowiązki Skarbnika. W trakcie 7Jetniej placy na stanowisku inspektora
rvykonywała prace związane z roz|iczaniem projektów. Dodała, że w 2016 roku rozliczała proj ekt
modemizacji drogi na kwotę 1.3 mln zł' z 507o-owym dofinansowaniem. Rozliczała również
projekt z Wojewódzkiego Funduszu ochrony Srodowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu
dotyczący nowych zalesień. Dofinansowanie wynosiło 90% kosztów całkowitych' a w ramach
zadania posadzono 120 drzew. Rozliczała równieŹ projekt utylizacji azbestu, ze 100oń-owym
dofinansowaniem. Wspomniała również, że koflczy się proj ekt zwiagany z dofinansowaniem
pfzygotowania Programu rewitalizacji , który będzie realizowany do końca marca' dofinansowanie
r.vynosi 90%. Zazłaczyła, Że są to tylko przykłady inwestycji. w których rozliczaniu uczestniczyła.

Barbara Suchocka dodała' że praca skarbnika to równieŹ sprawozdawczość 1inansowa i budżetowa.
Podkreśliła jak wazne jest dopełnienie tych zadań' Praca skarbnika to nie tylko księgowanie, ale

równieŻ analizy. Przydatne są tu zdolności ana1itycznego myślenia. Dodała, Że przełożeni zlecająjej
te Zadania. Podziękował również Wójtowi Gminy Wąpielsk za zaproszenie do współpracy. Dodała'
Że słuŻy radą' pomocą' doświadczeniem.

Wójt Gminy powiedział' Źe Burmistrz Jabłonowa-Pomorskiego chciał sam zarekomendować
pracownika i przedstawić Panią Barbarę Suchocką z jak najlepszej strony. Dodał również. że tam
nie ma jrrż moŹliwości alvansu.

Barbara Suchacka powiedziała. Że ma ukończone wyŻsze studnia ekonomiczne na kierunku rrsługi

finansowe. Strrdia I stopnia w WyŻszej Szkole Przedsiębiorczości i Zarządzanla w Łodzi oraz II

stopnia WyŹszej Szkole Ubezpieczeń i Bankowości w Warszawie. Posiada takŻe wiele certy1ikatów
m.in. z wprowadzania i roz|iczania podatku VAr' sprawozdawczości t-lnansowej i budŻetowej'
kontroli zarządczej.

Radny Stanisław Więcławski poprosił. aby Pani Barbara Suchacka powiedziała coś więcej o sobie.

Barbara Suchacka powiedziała" Że jest brodniczanką, ale obecnie mieszka w Wichulcu, w gminie
Bohrowo.

Przewodniczący zapytał dlaczego nie był rozpisan1, konkurs na stanowisko skarbnika.

Wójt odpowiedział, Że nie będzie koŃursu t1lko przeniesienie na zasadzie porozumienia między
pracodawcami. Doclał, zę taka sama s1tuacja ma miejsce z obecną Panią Skarbnik.

Przerł'odniczący powiedział, Że lepiej byłoby, aby konkurs został rozpisany. bo inaczej zawsze będą

komentarze. Wtedy inaczej to wygląda.

Barbara Srrchocka zapewniła. Że z nikim obecnym na sesji nie jest związana ani politycznie ani

osobiście.

Radny Henryk Saeler powiedział, Że radni nie maja nic do Pani Barbary Srrchockiej. Dodał, ze
jeszcze nigdy się Z taką s1trracja nie spotkał. Zaznaczył równieŻ, aby uchwała była dobrze opisana.

Żeby pózniej nie spadło na Radę, Że skarbnik został powołany w taki Sposób. Poprosił, aby ta

kwestia była fbnnalnie zgodna. Dodał. Że zna Butmistrza Jabłonowa-Pomorskiego. Zaznaczył



równicZ. Że dobrze. Że Jabłonowo_Pomorskie ma Ryszarda Bober.

Barbara Suchocka powiedziała. Że jest realizowanych drrżo inwest,vcji powiatowych. Pruyznała
rację radnemu Henrykowi SŻelerowi. Dodała również. Źe Jabłonowo-Pomorskie ma takŻe
operatywnego Bumistrza.

Przewodnicząc1' zapytal czy Radni zgłaszają uwagi. Uwag nie było.

Przewodniczący odcz1.tał treśó r'rchw'ały t zarządz|ł głosowanie.

Za przyjęciem uchwały głosowało 9 Radnych, głosólł' przeciwnych nie było. od głosu wstrzymał
się i Radny.

Uchwała nr XXXYI/189/17 Rady Gminy Wąpielsk z dnia 28 lutego 2017 roku w sprawie
powołania Skarbnika Gminy Wąpielsk została podjęta większością głosów.

Radna Danuta Duda zap1tała o podjęcie uchwały dotyczącej przyjęcia Lokalnego Programu
Relvitalizac ji.

Sekletarz Gminy odpowie działa, że byłajeszcze konieczność wniesienia poprawek dlatego uchwała
zostanie podjeta na kolejnej sesji.

Ad. t,t.

Przyjęcie protokołu z XXXV sesji Rady Gminy w Wąpielsku.

Radny Henryk Sźeler powiedział, Że co do samego protokołu nie ma zasttzezeń, ale ma
ZasirzeŻenia co do inlormacji przedstawiony ch pftez sołt-vsa Sołectwa Radziki Małe. Dodał, Że
wnioskuje, że sprawą tą powirrna Zająć się Komisja Rewizyjna i składa wniosek tbrmalny o
zbadanie tej sprawy. Dodał' Że rozbieżności Są bardzo duże, a Komisja powirrna zbadać protokoły
oraz dokument1'' które znajdują się u Pani Skarbnik.

Przewodniczący powiedział' ze w tej sytuacj i protokół będzie przyjmowany, a Radny Henryk SŻeer
składa w'niosek fbrmalny o zbadanie tej spra\ły.

Radny Henryk Szteler dodał, że wnioskuje o zbadanie inforrnacj i pŹedstawionych przez Sołtysa i
porównanie tego z rachunkami złożonymi do Pani Skarbnik. Dodał, że nie ma zastrzeŻeń do
protokołu tylko do informacji przedStawionych przez sołtysa Sołectwa Radziki Małe.

Radny Adam Jabłoński powiedział' Że na oczyszczalnie wniosek wstępnie zlożyło 60 osób, a teraz
jest mniej. odniósł się do wypowiedzi Wójta na ostatniej sesji. Dodał, Że Wójt powiedział, Żę teraz
oczyszczalnie Są drożSZe, bo oczyszczalnie muszą być bio1ogiczne' a wcZeśniej były mechaniczne.

Wójt powiedział, że dotychczasor.ve są biologiczno-mechaniczne. Wójt zwrócił równieŹ uwugę, ze
oczrszczalnie muszr spelnilc w\'ż57e nolTny.

Radny Adam Jabłoński powiedział. Że te dotychczasowe Są biologiczne i dodał' Że rozmawiał z
osobą. która Zna ten temat bardzo dobrze i powiedział, Że aby oczysz'czalnię uznać za mechaniczną
musi mieć sitka, tacki' itp. Poprosił równiez Wójta. aby nie wprowadzał opinii publicznej w błąd.

Przewodniczący zarządzlł głosowanie nad przyjęciem protokoł"r.

Za przyjęciem protokołu głosowało 9 radnych. głosów przeciwnych nie było' 1 Radny wstrzymał
się od głosu. Protokół większością głosów został przyjęty.

Przewodniczacy Zap}tał sołtysa Radziki Małe czy chciałby odnieść się do tej sy.tuacji.

Sołtys Tadeusz Betlejewski zapy1ał cllaczego radny Henr; k SŻeler nie odezwał się jak sołtys
przedstawiał SprawoZdanie.

Radny Herrryk sztelel powiedział' Że są błędy w rachunkach i prosi Komisję Rewizyjną, aby
zbadała tę sprawę.



Sołtys Tadeusz Betlejewski porviedział, aby Ratlny Henryk Saeler pol.vieclział o co n]u choc1zi, bo
na wszystko ma faktur].

Przewodnicząc1' powiedział' Że w tej sprawie powirrna zebrać się Komisja Rewiz1jna i poprosił.
aby nie rozciągać tego teraz tylko zostawić to Komisji.

Ad. 15.

Sprawozdania i informacje:

a) Wójta Gminy Wąpielsk

Wójt przedstawił sprawozdanie z biezących spraw' pointbrmoWał, Że:

. punkt dotyczący przyjęcia Programu Rewitalizacji został wycotany. ponieważ konieczne
były jeszcze poprawki;

. 6 par obchodziło Jubileusz 50{ej rocznicy ślubu" pary te otrzymały medale od Prezydenta
RP;

. odbyły się wybory sołtysa w Sołectwie Lamkowizna' nolvą sołtys została
Pani Monika Terebus;

. został rozstrzygnięty przetalg na temomodernizację, kwota po przetargu wynosi
1 048 tys. zł ijest o 1ó5 tys. zł niŻsza niŻ załoŻenia kosztorysowel

. został rozstrzygnięty przetarg na budowę drogi Radziki Duże-BielawkiWąpielsk, kwota
wynosi l 180 tys. zł. załoŻenta kosztorysowe wynosiły 700 t1,s. zł' dofinansowanie wynosi
50%. Przetalg wygrała firma Strabag. droga będzie miała 4 metry szerokości. Zostaną
wylane 2 warstwy asf-altu:

. ubezpieczenie norł'ego samochodu strażackiego dla jednostki oSP w Radzikach Drrżych
wTnosi 7 947 zł. klvota ta obejmuje oC i AC;

. został złozony rłniosek na oczyszczalnie przydomor.ve, zakłada on 28 oczyszczalni
domonych oraz rłymianę kanalizacji w centrum Ruszkowa;

. przygotowy$'any j est wniosek na fbtowoltaikę i panele słoneczne. do listy można sięjeSZcZe
dopisać. Wnioski będą składane w klvietniu. Pieniędzy \łystarczy dla ok.30 osób. bo
wniosek mozemy złożyć do 500 tys. zł. W1łnagany je st udział własny w wysokości 50%;

. został rozstrzygnięty przetarg na brrdow.ę drogi powiatowej Wąpielsk-Plebanka,
oszczędności po naszej stronie wvnosza 500 tys' Zł i tę klvotę moŻem.y przeznaczyć na
budorł ę irrnej drogi polł iatolł ej:

. otrzymaliśmy zwrot środków z PRoW 464 tys. zł za odcinek 1,2 km drogi ŁapinóŻek-
LapinóŻ:

. w marcu będzie przeprowadzony nabór wniosków na rozpoczęcie działalności gospodarczej
w ramach LGD. wysokość wsparcia wyniesie 50 tys. zł;

Wójt Gminy zaprosił również wszystkie panie na gminne obchody Dnia Kobiet. które odbędą się
8 marca na hali spońowej w Radzikach DuŻych i będą połączone z Grninnym Konkursem dla dzieci
i młodzieŻy.

Wójt dodał równiez. że Gmina otrzymała dof'inansowanie z Wojewódzkiego Funduszu ochrony
Srodowiska i Gospodarki Wodnej w' Toruniu na zakup nagród w konkursach oraz Zakup i
posadzenie drzewek .

Radny Stanisław- Więcławski powiedział. Źe choinka organizowana w Ruszkowie była słabo
ogłoszona i powinno odbywać się to przez sołtysa.



Wójt por'viedział. Że zaproszenie otrzymał od Radnego Janusza Woj dy. Dodał. Źe przekazał dla
dzieci słodycze.

Radny Stanisław Więcławski zwrócił także u\łagę. że do tej pory było praktykowane, że na
Jubileusze 50-tej rocznicy ślubu był Zaplaszany Przewodnicząc1' Rady Gminy oraz sołtysi z
miejscor'vości. z których pochodziły pary.

Wójt odpolł.iedział. że zaproszeniami zajmowała się Pani Gabryszewska.

Radny Stanisłalv Więcławski poprosił o poplawę w tej kwestii.

Przewodniczący zap}tał o umowę odnośnie wykonywania prób glebowych. Dodał, ze docierają do
niego sygnały, Że terM jest inaczej. Powiedział. że była Zawarta umowa z tirmą, chyba z
Bydgoszczy, która wykonywała takie analizy i jeŻeli Gmina miała podpisaną z nią umowę to
rolnicy. albo nie płacili w ogóle' albo byli traktowani na innych warunkach.

Wójt wyjaśnił, Że wpłata została dokonana i wszystko jest w porządku.

Przewodniczący zwrócił również uwagę, że zgłoszony został problem przykr}tych Studni
melioracyjnych. które prawdopodobnie są zabrudzone. Wspomniał również. że warto byłoby
zaprosić Pana, który to zgłaszał na Komisję.

Wójt zap1.tał czy splawa została Zgłoszona do spółki wodnej?

Przewodniczący odpowiedział, że osoba przyjechała do niego i jemu zgłosiła.

Wójt zasugerował' aby w pierwszej kolejności tematem zajęła się spółka wodna.

Przewodniczący zapytał tówniez o kwestię stypendium Spońowego dla dziewczynki z Długiego.

Wójt odpowiedział, Że w pierwszej kolejności musi być oplacowany regulamin przyznawania
stypendiów który powinien być prz"vjęty uchwałą Rady Gminy'

Przewodniczący powiedział. że będziemy mieli herb, który mógłby widnieÓ na strojach nasz1'ch
sportowców. Dodał. że wat1o wspomóc tą dziewczynkę.

Radny Henryk Szteler zaapelował, Żeby przywrócić szacunek dia Przelvodniczącego Rady Gminy'
bo Rada Gminy jest naj wazniej szym organem. to Rada decyduje o sposobie wydatkowania
pieniędzy. Zazlaczył, że Wójt jest rłykonawcą uchwał oraz Ze kwestie te muszą się wzajemnie
zazębiać. Dodał, że nie moŻe tak być. jak do tej pory. Radny wTócił także do kwestii ocieplenia
bloku. Pow'iedział, Że to są mieszkańcy naszej Gmin}', którzy płacą czynsz i powinien być z t-vch
środków wyodrębniony Iiurdusz remontowy. Powiedział: dlaczego rolnik na inwestowaó i spłacać
komuś mieszkanie. Blok był budolvany bardzo dawno temu, z innym przeznaczeniem i kazdy musi
się mar1wić sam o siebie. Mieszkańcy bloku płacą czynsz' a przez 20 lat nie było tam inwestycji.

Radny Euzebiusz Łapkiewicz zapytał' z jakich środków będzie spłacony kredyt, bo jeżeli z podatku
rolnego to rolnik musi spłacać kedy na ocieplenie bloku.

Radny Henryk SŻeler Zap}tał jaka jest kwota środków na koncie Gminy.

Skarbnik Gminy odpowiedz|ała, Że ok. 1.5 mln zł.

Radny Henryk Szteler powiedział, Że skoro są środki to po co pchamy się w ked;ty.

Wójt powiedział. Ze za chwilę te środki zostaną wykorzystane na inr.vestycje. któIe planujemy.

Radny HerLryk Szteler zaproponował, aby Zaciągnąc kredy na część inwestycji, a częśc
s1lnansowaó z własnych środków.

Radny Henryk Szteler poprosił Wójta o przedstawienie informacji na temat remonfu w Urzędzie
Gminy' Powiedział. Że są Radni' posiedzenia Komisji, ale brakuje prostych rzeczy, inlbrmacji o tym
co jest kupor.vane. Dodał. Że trzeba o tym mówić' to musi być przejrzyste.

Przerł'odniczący powiedział, ze zgodnie z zobowiązaniami spotyka Się Systematycznie z Wójtem i



Skarbnikiem. Plan ten jest realizowany. Dodał. że lvszystko idzie w dobr.vm kierunku.

Radny Wojciech Rutkowski powiedział. ze nie ładnie tak mówić o mieszkańcach naszej gminy'
Pow'iedział, że r.v poprzednim roku' a nawet i pod koniec 2015 roku była nadwyŻka środków
obrotowyclr v'Samorządowym Zakładzie Budzetowym. którą mogliśmy wcielić do budżetu gminy.
Dodał. że nadwyŻka mogłaby słuŹyć do spłacania kedytów Zaciągniętych przez Gminę. Radny
powiedział również. że Są to teŻ środki. które płacą wszyscy mieszkańcy naszej Gminy, w tym
mieszkańcy bloku i część tych środków moŻna przeznaczyć na spłatę kedytu. Dodał, Że te środki
1,5 mln zł za chwilę ptzęznaczymy na budowę drogi. Sugerował. że jeśli wzięlibyśmy jakiś kredyt z
Wojewódzkiego Funduszu ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej to uzyskamy Zwrot w-

wysokości 30%.

Przewodniczący pow'iedział' Że nikt nie neguj e potrzeb1' realizacji tej inwestycji.

Radny Wojciech Rutkowski powiedział' Że właścicielem bloku jest Gmina.

Przewodniczący polł'iedział. Że kaŻda dotacja musi być uzasadniona konkretną potrzebą i musi byó
w formie uchwały.

wójt odniósł się do kwestii remontu Urzędu Gminy, w którym od wielu lat nie był remontu, a
celor,vość jego wykonania jest oczywista. Prace są wykon}nv_ane przez własnych pracowników,
kupowany jest tylko materiał. Dodał, Że firma z której zostały zakupione drzwi jednocześnie je
zamontowała, bo jest to wymagane do zachowania gwarancji.

Przewodniczący porł'iedział' Że nie chodzi głólvnie o remont, ale o to dlaczego np. firma Z naszego
terenu tego nie wykonywała 

' 
czy zgłaszały się jakieś 1irmy czy nie zgłaszały.

Wójt wyj aśnił równieŻ, że nie był to przetalg, bo cena b,vła poniżej progu i zamów_ienie było z
wolnej ręki. Koszty dotyczące lemontu to głównie gładzie' farby itp. Do wymiany jest równiez
instalacja elektlyczna w całym budyŃu Urzędu Gminy' Wójt powiedział, Że dotychczasowa
instalacja elektryczna stanowi zagroŻenie dla pracowników, jest to instalacja aluminiowa' która nie
spełnia żadnych norm. Wójt zaznaczył, że koszty nie będą małe, ale taka wymiana jest konieczna.

Radny HerLr1''k SŹeler powiedział, Że jeśli Wójt powiedziałby o tym dwa tygodnie przed
rozpoczęciem remontu nie byłoby problemu, nie byłoby nie domówień.

Wójt odpowiedział. że intbrmował na komisjach o potrzebie remontrr w Urzędzie Gminy. Dodał
również. że chciał informacj e te przekazać na Zakończeniu plac.

Radny Henryk Szteler porł'iedział, ze lepiej więcej dwa zdania nizjedno Za mało. Że póŹniej zostaja
niedomówienia.

Wójt wyjaśnił rórł'nież. że są problemy z centralą teletbniczną' koszt jej wymiany wyniesie ok'
7 tys. zł, ale jest to niezbędne, bo czasami trzeba biegać z teleflonami. bo nie ma możlilvości
przełączenia. Poprosił równieŻ wszystkich o w}'rozumiałość, jeśli chodzi o kontakt z Urzędem.

Wiceprzewodnicząc1' powiedział. Że rozumie. Że ta wymiana centlali to jest nagła s1tuacja, bo tego
się nie przewidzi, natomiast o ociepleniu bloku można było już r.vcześniej poinformować, a nie
dzień przed sesją na komisji.

Radna poruszyli kwestię drogi na Kupno.

Wójt powiedział, że na tą drogą należy puścić równiarkę, bo nic tam się zrobić nie da.

Radna Danuta Duda powiedziała. ze powinniśmy się zastanowić nad tyn jak to rozwiązać. bo to
jest łatanie dziur zawsze dwa razy w roku i nic więcej, nie ma co liczyć na powiat. bo nie razjuż się
o tym wszyscy przekonaliśmy przez15lat, czy to będzie większa czy mniejSZa awantura to oni i tak
nie zrobią nam tej drogi. Radna powiedziała' Że trzeba poszukać jakiegoś rozwiązania by coś zrobić
z tą drogą. Wspomniała' Ze było nas stać na zrobienie drogi Bielarvki-Wąpielsk i Że moglibyśmy
pomyśleć by przej ąć tę drogą i zrobić we własnym zakresie.



Wójt odpowieclział. Że moŻe z tych oszczędności, które Zoslały Z drogi powiatowej, nawieść
jakiegoś krusz1.r'va.

Radna odpowiedztała. Że to jest łatarrie dziur, które nię wiadonro cz1' załatwi sprawę.

Wójt odpowiedział, jeśli będzie posy-pane cienko to nie' jeśli będzie grubsza warstwa kruszywa to
będzie się trzymało.

Radna Danuta Duda odpowiedziała. że chodzi o to, że co roku pieniądze się wkłada w tą drogę' a
stan tej drogi specjalnie się nie poprawił, Że lrrzeba to zrobić raz, a dobrze.

Radny Andrzej By'tner, por.viedział, że jak był Pan Starosta. to powiedział' że jeśli będzie faktrrra to
oni zapłacą.

Wójt odpowiedział, Że to chodziło tylko o doraźne działania i dodał' że moŻe z tych oszczędności
zakupić kruszywo na drogę'

Radny Andrzej Bytner zap1'tał. czy jest już coś wiadomo w sprawie przydzielania funduszy na
termomodemizację szkół. Radny powiedział, Że zastanawia się czy w przypadku nie otrzymania
dofinansowana nie wnioskować o znalezienie środków z budżetu gminy chociaż na samo centralne
ogrzewanie.

Wójt odpowiedział, Że wiosek przeszedł pozy'tywnie ocenę formalną i czeka na ocęne
merytoryczną. Może to potrrł'aÓ2-3 miesiące i dopiero wtedy będzie mógł powiedzieć coś więcej.

Radny Andrzej Bytner powiedział, Że droga Radziki DuŹe_Półwiesk Mały na odcinku od Krza
Radzikowskiego do Półwieska powinna mieć wylaną nową nawierzcbnię, bo jest clziura na dziurze.

Wójt powiedział' że nie wie w jakiej technologi droga była budowana, że pół drogi jest ok, a z
drugą połową jest problem. Dodał. że jakieś błędy musiały zostać popełnione.

Radny Wojciech Rutkowski powiedział, Że pierwszy etap jest od Radzik Dużych do granicy Krza
Półwieskiego. zatem pierwszy etap Został wykonany w. 2004 roku. natomiast drugi etap został
rłykonany w 2006 roku. Dodał, że pvyczyną mogą być błędy w projekcie, w podbudowie'
stabilizacji drogl'. Zaznaczył' że w drodze z 2004 roku Żadnej dziury nie ma.

Radny Adam Jabłoński powiedział. Żę lrzęba pomyśleć nad wszystkimi tymi drogami. żeby na
wszystkich był wylany asfalt. bo za kilka lat niektóre Zostaną po prostu Zaorane. Dodał' Że trzebaje
Iatować.

Przewodniczący odniósł się do tematu dróg' powiedział. że była inna zasada.

Radny Adam Jabłoński zap1.tał co się stało i kiedy będą opłaty za wodę.

Izabela Lew-andowska - kierownik Samorządowego Zakładu BudŻetowego por,viedziała, że SZB
ma nowy program, stąd opóŹnienia, ale opłaty sąjuŻ zbierane.

Sohys Franciszek Bzinkowski powiedział, w kwestii remont bloku mieszkalnego został włożony kij
w mrowisko. Dodał, że nikomu nie zazdrości^ jeśli dojdzie do spotkania. Jeśli kredy1 będzie
spłacany z podatku rolnego to będzie'burza. Dodał, Że na tym bloku też nie zarobimy.

Sohys Franciszek Bzinkowski powiedział. Żeby pani skarbnik powiedziała ile zarabiamy na
kedycie na ten samochód i dodał, Że na pewno na nim nie zarabiam1' i na bloku teŻ nie zarobimy.
Jest czynsz od bloku, są mieszkańcy. trzeba zrobić fundusz remontowy. Sołtys pow_iedział, że dla
niego to nie jest r.ł' porządku. ze on sobie dom sam lemontuj e i kaŻdy z rolników też.

Radna Danuta Duda powiedziała' Źe blok jest budynkiem komunalnym, Że on rządzi się irrnymi
prawami, Że to nie są mieszkania wykupione. Radna wspomina, Że sugerowała 1uŻ' żeby Lltworzyć
wspólnotę mieszkaniową. tak jak jest w blokach. Natomiast blok komunalny ma ograniczoną
wysokość cz5,nszu tj' od metra, ogrzewanie tak samo.

Sołtys Franciszek BziŃoł.ski powiedział, że na zebraniu musi r'lytłumaczyć ludziom kwestię
bloku.



Wójt polviedział. Że oszczędności zwiepane z ogrzewaniern będą w granicach 19-20 t.vs' zł rocznte.
Dopóki ten blok jest gminy" to teŹ tracimy te pieniądze co roku. Jak do niedawna było ogrzewanie
olejowe, to traciliśmy jeszcze więcej. Teraz ogrzerł.anie wychodzi 50 tys.. pierwszej zimy jak było
ogrzewanie olejowe to płaciliśmy 120 tys. zł' Czynsze' które wpływały do gminy nie
rekompenso."vały tego ogrzewania. M.v ogrzewaliśmy te mieszkania.

Radna Danuta Duda powiedziała. Że chciałaby wiedzieć ile moŻe \Ą'ynosić czynsz. jak byłby
liczony. i ile mieszkańcy płacą.

Izabela Lerł'andowska _ kierownik SZB odpowiedziała, że sytuacja mieszkań komunalnych. które
znajdują Się na terenie gminy nie jest najlepsza. Była w zeszłym tygodniu w bloku po SKR' któIy
jest zaniedbany.

Radna Danuta Duda odpowiedziała, Że za czasów Wójta Kowalskiego była propozycja sprzedaży
tych mieszkań Za przysłowiową złotówkę i nikt nie chciał. Teraz przychodzą iruli o docieplenie,
albo Że klatka brudna.

lzabela Lewandowska _ kierownik SZB odpowi edziała, że przedstawi jak wygląda teraz s1.tuacj a.
Powiedziała, że obiecała tym mieszkańcom, którzy byli w gminie' i prosili żeby przekazać
inlormację Radnym' że u jednych z PańStwa odpadł całkowicie od ściany tynk. Dobrze' że w
pomieszczeniu' gdzie znajduje się kuchnia to jest położona tapeta to trŻyma ten tynk. Tak naprawdę
blok j est docieplony z dwóch ścian szczy1owych. Docieplenie jest na takiej zasadzie' że docieplenie
zostało skończone na siatce i na tą siatkę juŹ nic nie przysżło. Nie przyszła kolejna warstwa,
warstwa ochronna. która chroni budynek przed działaniami atmosferycznymi, jŃ pada deszcz itp.'
Że to wszystko ciągnie tak jak gąbka. U tych Państwa w mieszkaniu S}tuacj a jest tragiczna.
Państwo mieli zjawić się dziś na sesji, podejść do swojego Radnego i porozmawiać. Na terenie
gminy mamy Same mięszkania komunalne, nie mamy żadnych socjalnych. Wszędzie odbywa się
tak. Że jest cZęść mieszkań socjalnych, Źe Są to mieszkania, które gmina musi Zapewnić
najuboższym mieszkańcom, którzv mieszkają na telenie gminy Wąpielsk. Jest to obowiązek gminy.
a nie ma takich mieszkań na naszym terenie. Wszystkie mieszkania są mieszkaniami komunalnymi,
a mieszkania komunalne są takimi mieszkaniami. Że nie WaŻne czy by się zarabiało najniŻszą
kajową czy 15 tysięcy z tego mieszkania nikt nie wyrzuci nikogo. Nie można wyrzucić
mieszkańca, który mieszka w budynku komunalnym. Jedyna sytuacjajest taka, jak wcześniej Radna
Danuta Duda wspomniała" by stworzyć tam wspólnotę, ale wtedy przynajmniej jedna osoba
mrrsiałaby wykupić mieszkanie. Jeś1i mieszkańcy utrł'orzyliby taką wspólnotę mieszkaniową, wtedy
moma by utworzyć tundusz remontowy i normalnie od czynszu pobierać.

Kierownik SZB przedstaw'iła stawki mieszkań komunalnych. Za Czynsz, za zuŻycie wody, za
odprowadzanie ścieków. za energię elektryczną. za centralne ogrzewanie i nie ma w tym żadnego
funduszu remontowego.

Radna Danuta Duda zap1.tała. czy gmina jako właściciel nie moŻe utworzyć takiej wspólnoty
mieszkaniowej.

Kierownik SZB odpowiedziała. Że lalezy w zarządzeniu zmienić stawki cZynSZu i zmienić to co
ma byó składnikiem.

Radna Danuta Duda odpowiedzlała. że związku Z tym lemontem nie można częścio\ło obciązyć
mieszkańców czynsZem.

Wójt odpowiedział, Że moŻemy.

Kierownik Izabela Lewandowska odpowiedziała. że tak, bo to wtedy zarządzenie się wplowadza.

Radna Danuta Duda powiedziała. ze moglibyśmy przedyskutowaó tę sprawę.

Sołtys Franciszek Bzinkowski powiedział. Że radni mają się zastanowić jakie to jest róŹnicorvenie
społeczne, Że tu mieszkają i płacą 2 zł za metr kwadratowy. a jakie kosŻy ponoszą inni. Dlatego
uwaŻa, Że traktowanie społeczności jest nierówne i nieludzkie w stosunku do tego co się zadziało i



ze podjęcie uchwały jest niestosorł'ne. Doclał. Że Radni nie zarobili na Żadnym kredycie" nie zarobią
i zarabiać nie będą. .

Izabela Lewandowska _ kierow'nik SZB porviedziała. Że te budynki które manry są urzę<lu gmin1'' i
jako gmina mamy obowiązek o te budynki dbać. Jeżeli b1'śmy nie dbali o nie teraz" to póŹniej
sytuacja byłaby coraz gorsza.

Wójt odpowiedzlał' ze tą Sprawe można skierowaó na komisję gospodarczą Żeby omów-ić to, jakie
są propozycj e.

Radny Franciszek Bzin]<owski odpowiedział, Że nie ma nic do termoizolacji budynkóq bo
dofinansowanie itd., ale wymiana grzejników, instalacji c.o to trochę go to bulrł.ersuje.

Izabela Leq'andowska _ kierownik SZB odpowiedziała' Że jest możliwość skonstruowaó takię
zarządzenie, aby mieszkańcy płacili od standardu mieszkania jakie mają.

Przewodniczący powiedział, że nie chodzi o to czy ten budynek potrzebuje czy nie potrzebuje, bo
on potrzebuje ocieplenia, remontu. główną sprawą jest tr'r kwestia zaciągnięcia kfed}tu i
sfinansowania j ego spłaty.

Wójt powiedział, że jest moŻliwość przeanalizowani a czynsz\ Że spłata nie będzie z podatku
rolnego. tylko moŻe udalob1 się z cz;nszu.

Sołtys Franciszek Bzinkowski wspomniał, że w Radzikach Dqżych jest wspólnota, tam się nikt do
niczego nie dotyka' mieszkańcy sami sobie remonfują, czy to dach czy to ogrzewanie, ściany.

Radna Danuta Duda powiedziała, Że mieszkańcy nie chcą wykupić mieszkań komunalnych, dlatego
Że Iudu iom tak jest wygodniej.

Sołtys Franciszek powiedział, Że jako Rada Gminy stanowicie prarvo w tej gminie, rł.ykonawcą
tego prawa jest wójt' by ustalić wspólnie prawo sprawiedliwe dla wszystkich.

Przervodniczący odpowiedział, Że podejmą decyzję w tej sprawie, Że powrócą do tego tematu na
komisji.

Radny Wojciech Rutkowski powiedział, że nie chciałby dzielić mieszkańców naszej Gminy. To są
nasi mieszkańcy' to są nasi podatnicy.

Przewodniczący powiedział' Że dyskusję zostawiamy na komisję gospodarczą.

Ad. 16.

Wolne wnioski

Pan Marek Cieszyński poproszony przesz sołtys Monikę Terebus wypor,viedział się w sprarł ie
obiecanego geodety, Że w tej chwili nie ma 5 tysięcy, żeby za niego zapłacić ' Pan Marek wspomniał
równieŻ. Że nadal nie mają wody pitnej. Dodał, że jest dyskusja o remontach dróg' że są
oszczędności z tych dróg' a na Lanrkowiznie tylko w dwóch domach jest woda pitna. Prosił' żeby
w kolejnym programie sesji znalazł się punkt dotyczący tego tematu. Drrrgi temat to stan dróg'
Powiedział. Że wraz z sołtys Moniką Terebus jeździł po mieszkańcach i sporządzili pismo do Wójta
oraz do Przewodniczącego.

Wójt odpowiedział. że pozwolenie na przejazd do gminy Bobrolvo jest do końca lutego. Dodał, ze
aby uzyskać pozwolenie na dalszy czas będą musieli naprawi ć drogę' Zaznacz.vł, Że w tej syuacji"
nie dostanie tego pozwolenia. bo mieszkańcy zgłaszali uwagi, że ta droga jest w zasadzie
nieprzejezdna.

Pan Marek Cieszyński powiedział, Że chciałby uzyskać odpolviedź w sprawie kwestii załoŻenia
wodociągu, czy ten temat będzie poruszony na kolejnej sesji.

Przewodniczący odpowiedział, Że deklaruje, Że na kolejnej komisji gospodarczej, uzyska od Wójta
informacj e dotyczące projektów oraz środków na nie.



Wójt oclpowiedział. że środki są juŻ zagrvaranto\ł'ane, Są prz1jęte w butlzecie. Bedziemy realizowzrć
sprawy geodez,vjne.

Izabela Lerł.andowska kierownik SZB pol'viedziała. Że geodeta r ozpoznał się w.terenie.

Pan Marck Cieszyński powiedział, Że wody nadal nie ma w wielu domach. Ludzie woŻą wode w
bankach z pracy z miasta.

Przewodniczący odpowiedział' Żejeś1i są jakiekolwiek śtodki to trzeba działać w tvm kierunku.

Wójt odpowiedział. Że na którejś z sesji Radny Adam Jabłoński był przeciwny tej inwestycji. mówił
Że po co Lamkowiznie woda skoro tam są studnie.

Radny Henryk Saeler odpowiedział, ze problem wody na Lamkowiznie nie istnieje od roku czy
dwóch lat' a od kilkrrnastu lat'

Wójt odpowiedział, Że na jakiejś sesji Pan Jabłoński powiedział. ze co Ci mieszkańcy Lamkowizny
chcą i że woda jest dobra.

Radny Adam Jabłoński odpowiedział, że wójt obraca kota ogonem.

Pan Marek Cieszyński powiedział, że powiedziane zostało, że jest obowiązek zapewnienia
mieszkańcom wody' Wspomniał' że Radny Adam Jabłoński powiedział, Że to Rada jest organem
wykonawczym. Zwrócił się z prośbą, aby taką uchwałę podjąć i tą inwestycję przeprowadzió' Żeby
ludzie w XXI wieku mieli wodę.

Przewodniczący odpowiedział, Że w budŹecie jest zarezerwowane ok. 10O tys. zł, aby zrobić coś
rłłaśnie w tym kieruŃu.

Pan Marek Cieszyński odpowiedział. że on pracuje w firmie budow.lanej i wie na czym to polega.

Przewodniczący odpowiedział. Że chciałby. Żeby to dało się zrobić jak najszybciej, żeby to nie było
tak samo jak z energetyką, słupami które stoją w Ruszkowie na boisku.

Wójt odpowiedział' że rozmawiał z nadleśnicą,m" Że jeśli chodzi o wodę to on problemów robić
nie będzie.

Przewodniczący odpow'iedział, że w tej chwili są zabezpieczone pieniądze' zrobić trzeba projekt,
przygotowy.r'vać t dziŃać lv tym kierunłu.

Ad. 17.

Zapy tania i interpelaci e

Były zgłaszane na bieżąco jak w protokole.

Ad. 18.

Zamknięcie sesj i.

Tomasz Czajkor'vski - Przewodniczący Rady Gminy po wyczerpaniu porządku obrad zamknął
obrady XXXVI Sesji Rady Gminy Wąpielsk o godz. 13:50
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